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Vlajky na městském úřadě

Každý rok 10. března vyvěšujeme na budově 
městského úřadu Tibetskou vlajku. Tato vlajka 
zavlála na budově Městského úřadu Dobřicho-
vice letos již po devatenácté. Jedná se o symbo-
lickou akci, ke které se naše město každoročně 
připojuje a  jejímž cílem je poukázat na dlouho-
dobé porušování lidských práv v Tibetu a v širším 
kontextu i na utlačování dalších národů a skupin 
obyvatelstva. Poslední rok je těžce zkoušeným 
národem Ukrajina, proto společně s  Tibetskou 
vlajkou zavlála na budově radnice, podobně jako 
v  roce loňském i  vlajka Ukrajiny. Naše město se 
samozřejmě neomezuje pouze na symbolická 
gesta, ale v loňském roce bylo mezi prvními, kde 
se podařilo vybudovat, díky našim Sokolům, vel-
kokapacitní uprchlické centrum a  díky hasičům 
sklad humanitární pomoci. Na transparentním 
účtu města na pomoc Ukrajině se za rok vybralo 
1,56 mil. Kč. Věřím, že to, že naše republika a naše 
město pomáhá, nebude zapomenuto. Jsem pře-
svědčen, že naši partneři z demokratických států 
by nám pomohli, kdybychom se ocitli v podobné 
situaci, v  jaké je dnes právě Ukrajina. I  proto je 
důležité, že Česká republika je členským státem 
Evropské unie a NATO.

Krádeže v Dobřichovicích

Od počátku letošního roku došlo v  Dobřicho-
vicích k  několika krádežím v  lokalitě Brunšova. 
Jednalo se především o  krádeže měděných 

okapů minimálně u  tří domů, ale bohužel i  o 
pokus o  vyloupení jednoho domu, kterému 
naštěstí zabránil instalovaný alarm. Ve většině 
případů se jednalo o domy, jejichž zahrady bez-
prostředně sousedí s lesem, z něhož se na parcely 
zloději dostali.

Dalším problémem, kde došlo k  nárůstu 
počtu případů, jsou krádeže jízdních kol, zejména 
u nádraží a u školní budovy v ulici 5. května. Obě 
tato místa jsou však opatřena bezpečnostními 
kamerami (další kamery jsou např. na Křižovnic-
kém náměstí a  na zámku). Pokud se tedy ztratí 
kolo na některém z  těchto míst, je velká šance, 
že pachatel bude identifikován na základě kame-
rových záznamů. Předpokladem je ale, že krádež 
bude zavčas nahlášena. Netřeba snad připomí-
nat, že kola je nutno v každém případě zamykat, 
a  to i v případě, že jsou umístěna v kolostavech 
„pod bezpečnostními kamerami“. O  zmíněných 
problémech jsem mluvil jak se zástupci Městské 
policie Řevnice, tak s  policií státní v  Řevnicích. 
Policie má pokyn se na zmíněné lokality při své 
hlídkové činnosti přednostně zaměřit.

Prosím věnujte proto pozornost svému okolí 
a pokud zaznamenáte cokoli podezřelého, nevá-
hejte se obrátit na městskou policii Řevnice nebo 
na policii státní.

Ořezání Svatojánské lípy

Ač jsem se tématu nutnosti zredukovat z  bez-
pečnostních důvodů korunu Svatojánské lípy na 
Křižovnickém náměstí věnoval poměrně obšírně 
v lednovém čísle Informačního listu, obrací se na 

mne a  na kolegy z  městského úřadu stále dost 
lidí, kteří se ptají, mnohdy s  výčitkou, proč byla 
lípa tak rozsáhle ořezána a zda byl takto výrazný 
zásah do koruny stromu nutný. Otázek je mnoho 
a občané se často dotazují například i na to, zda 
nešlo lípu ošetřit nějak šetrněji, bez tak zásadního 
zásahu do její mohutné koruny. Na to, že se stav 
lípy zhoršuje a v  jejím kmeni se zvětšuje dutina, 
však upozornili právě místní občané.

Dohodli jsme tedy s  panem Ing. Markem 
Žďárským, který zpracovával posudek o  stavu 
lípy, z  něhož nutnost radikálního ořezání vyply-
nula, a  který následně zajistil i  její ořezání, že 
v  Dobřichovicích bude mít přednášku, v  níž 
se problematice naší lípy bude věnovat. Ing. 
Žďárský je uznávaným odborníkem na proble-
matiku památných stromů a  na přednášce by 
rád seznámil posluchače nejen s  důvody takto 
radikálního ořezu Svatojánské lípy, ale i s dalšími 
zajímavostmi, týkajícími se památných stromů 
a  péče o  ně. Přednáška by měla proběhnout ve 
středu 19. dubna od 19:00 na zámku v  pivnici 
U věže, kam vás tímto srdečně zvu.

V  souvislosti s  redukcí koruny Svatojánské 
lípy se mne několik občanů ptalo, proč došlo 
k  ořezání největšího jasanu v  dobřichovic-
kém parku, z něhož zůstal pouze kmen prakticky 
bez větví. Důvod je jednoduchý–tento strom byl 
určen k pokácení z důvodu špatného zdravotního 
stavu a nebezpečí pádu. Při kácení, které bylo pro-
váděno postupně (stromolezeckou technikou) 
bylo zjištěno, že v  dutém kmeni stromu hnízdí 
netopýři. Kmen stromu bude tedy pokácen, ale 
až v době, kdy netopýři skončí svůj zimní spánek.

Petr Hampl

O čem jednala rada města

Od posledního vydání Informačního listu se 
Rada města Dobřichovice na svých zasedáních 
sešla dvakrát, a to 21. 2. a 7. 3.

Starosta nejprve seznámil radní s  dalším 
postupem ohledně optimalizace ČOV – s  tech-
nickým ředitelem správce VaK Ing. J. Černým je 
dohodnuto, že společnost AQUACONSULT před-
loží takový návrh opatření na dílčí rekonstrukci 
ČOV (stávající technologie), aby se prodloužila 
její životnost; projekt Ing. Šintáka bude pro tuto 
rekonstrukci v příslušných částech samozřejmě 
využit. Ohledně projektu hasičské zbrojnice 
informoval o  probíhajících jednáních s  maji-
telem pozemku parc. č. 133/2 o  možné směně 
jeho části za stejně velkou výměru pozemku 
par. č. 133/1 (dvůr městského úřadu) tak, aby 
mohl být mírně rozšířen vjezd na tento dvůr 
podél budoucí hasičské zbrojnice pro požární 
techniku; na jednání byly vzneseny požadavky, 
které následně Ing. arch. Hájek zkusil prově-

řit a  prostorově bohužel nevychází; Ing. arch. 
Hájek i starosta tedy budou hledat další řešení; 
mezitím rada obdržela aktualizovanou doku-
mentaci hasičárny.

K projektu centra starosta konstatoval, že 
byly Ing. arch. Hniličkovi předány pokyny pro 
úpravu dispozic kanceláří; starosta již absol-
voval několik jednání s  majiteli sousedních 
pozemků, které by měly směřovat (po drobných 
úpravách v  projektu) k  odsouhlasení poslední 
verze studie.

Další informace se týkaly optimalizace trati 
(ve spolupráci s  Ing. arch. Štáfkem ze společ-
nosti SUM Architekti bylo zpracováno a  ode-
sláno stanovisko města k  dokumentaci pro 
územní rozhodnutí k  projektu optimalizace 
trati) a  spolupráce s  firmou Šnajdr (pan Šnajdr 
byl vyzván, aby připravil další plán prací, se 
kterými začne, jakmile budou vhodné povětr-
nostní podmínky – týká se zejména cyklostezky 
a cyklozastávek).

Místostarostka Radka Alexy předložila radě 
v podkladech návrh na postup při tvorbě kon-

cepce školství v Dobřichovicích; následně Mgr. 
R. Bartoníčková, kterou paní místostarostka 
navrhla na pozici konzultantky města pro oblast 
školství, předložila radě návrh na vznik pracovní 
skupiny ředitelů pro vzájemnou spolupráci 
a podporu rozvoje jednotlivých institucí města; 
úkolem konzultanta bude jak moderace této 
skupiny, tak i  prezentace výsledků schůzek na 
radě města a zároveň prezentace pohledu rady 
na jejich činnost ředitelům školských zařízení. 
Na základě této interakce příspěvkových orga-
nizací dojde dle názoru Mgr. R. Bartoníčkové 
nejen k jejich dalšímu posunu, ale i k větší míře 
informovanosti vedení města o  jejich činnosti 
a  zvýšení možnosti jejich podpory. V  této sou-
vislosti byla zmíněna i role školské rady, u které 
je třeba zvýšit její význam na pozici komuniká-
tora mezi základní školou a vedením města.

Konzultantka bude zároveň (mj. i  formou 
motivačních pohovorů) sbírat informace a pod-
klady pro vyhodnocení práce ředitelů; v  této 
souvislosti budou využity i  metodiky a  doku-
menty České školní inspekce; návrhy termínů 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Předjarni idyla. Foto Hynek Moravec
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těchto jednání budou předkládány radě a lze na 
nich očekávat i  účast někoho z  radních – škol-
skou oblast zastupuje v Radě města Dobřicho-
vice místostarostka R. Alexy, ale v  kompetenci 
radních je možnost určit dalšího zástupce, který 
by byl u rozhovorů jako pozorovatel přítomen.

Radní vstup Mgr. R. Bartoníčkové do 
školské problematiky z  pozice konzultanta 
pro město Dobřichovice jednoznačně uvítali 
zejména z  důvodu potřeby většího vhledu 
vedení města do problematiky školství i  do 
hodnotících kritérií, dle kterých bude možné 
vyhodnocovat jak úspěšnost školských zaří-
zení, tak jejich vedení.

Od zájemce o  pronájem prostor po restau-
raci Zámecký had pana P. Kyzlinka obdrželi 
radní v  podkladech záměr na využití prostor 
i představu o odkupu části zařízení po předcho-
zím pronajímateli.

Pan P. Kyzlink v konferenčním telefonickém 
hovoru představil svůj koncept provozu celého 
prostoru–v dopoledních hodinách by zde pro-
bíhaly školení, prezentace, kurzy pro veřejnost 
a školy, odpoledne pak společenské akce–kon-
certy, diskuze s odborníky a osobnostmi (např. 
spolupráce s organizací Post Bellum, senátorem 
M. Hilšerem atd.); zároveň by zde měla být pro-
vozována  kavárna s  jednoduchým občerstve-
ním; v  nynějším „skladu“ je v  plánu vybudovat 
„projekční místnost“–malé kino (cca 30 míst–
jedna třída), v  dopoledních hodinách sloužící 
jako prezentační a  školicí multimediální sál, 
v  odpoledních hodinách jako klubové kino; 
technologie by se dala využít v letních měsících 
rovněž jako „letní kino” v areálu zámku. V plánu 
má zájemce dále spolupracovat s  městem při 
pořádání větších kulturních a  společenských 
akcí (výstavy, koncerty, svatby, trhy).

V  telefonickém rozhovoru zazněl i  nástin 
pravidel platby nájemného – tato problematika 
bude konkretizována na následujícím zasedání 
rady, nicméně lze konstatovat, že mezi radou 
města a  zájemcem o  pronájem není žádný 
zásadní rozpor. Pouze na nabídku vzniku spo-
lečného s. r. o. (dle názoru pana P. Kyzlinka by 
tím město získalo větší kontrolu nad hospoda-
řením a aktivitami v prostorách) radní reagovali 
zamítavě.

Na závěr telefonického rozhovoru pan P. 
Kyzlink upřesnil svůj postoj k  zařízení, které 
sloužilo restauraci Zámecký had (tento bod 
bude ještě nezbytné dořešit s  předchozím 
nájemcem) a  konstatoval, že by rád prostory 
zprovoznil ještě na jaře tohoto roku; rovněž se 
zavázal k  vytvoření návrhu plateb nájemného 
a energií, zohledňující jak jejich výši, tak i infl aci 
a další faktory.

Přítomní členové rady nevznesli proti před-
stavenému záměru žádné námitky; starosta 
připraví v  nejbližší době nájemní smlouvu 
s panem P. Kyzlinkem a zašle představení pod-
nájemce a  návrh podnájemní smlouvy majiteli 
zámku – řádu Křižovníků.

Starosta informoval, že v  ulici Americké 
došlo na rozdíl od ulic Krátké, Zelené a Raisovy 
k poměrně výrazným změnám v nivelitě vlastní 
komunikace. Z  tohoto důvodu bude nutno 
upravit většinu vjezdů na jednotlivé pozemky. 
Ty měli většinou obyvatelé zhotoveny z různých 
typů dlažby. Nyní jsou vjezdy upraveny provi-

zorně, 8. března by však měla spol. Silnice Group 
nastoupit a  dokončit terénní úpravy krajnic. 
Radní obdrželi v  podkladech rozpočet na rea-
lizaci uvedených vjezdů a  starosta doplnil, že 
městu ze smluvního (vysoutěženého) rozpočtu 
zbyla nedočerpaná rezerva.

Radní po kontrole vyúčtování všech prací, 
provedených spol. Silnice Group včetně všech 
přípočtů víceprací a  odpočtů méněprací 
a  včetně samostatně objednaných prací na 
konci ulic Americká a K tenisu s realizací úprav 
vjezdů na pozemky a zasakovacího pásu v Ame-
rické ulici souhlasili.

Rada dále vzala na vědomí dokument „Plán 
obnovujících oprav pro rok 2023“ předložený 
správcem vodovodu a  kanalizací, společností 
AQUACONSULT, a na základě předložené cenové 
nabídky souhlasila s  realizací akce „Obnova 
PSOV Jiráskova“; u akce „Výměna vodovodního 
řadu v  ulici Pod nádražím“ radní nesouhlasili 
s nabídkovou cenou na zemní práce; nedojde-
-li k významnému snížení ceny, doporučili radní 
vyhlásit na provedení zemních prací VŘ.

Ohledně projektu výměny starých lamp 
veřejného osvětlení v  Dobřichovicích za LED 
svítidla obdrželi radní cenové nabídky na 
zpracování žádosti z  dotačního programu 
Národního plánu obnovy, přípravu projektu, 
VŘ a  řízení celé zakázky včetně vypracování 
monitorovacích a  závěrečných zpráv. Při kon-
zultaci s  dodavatelem navrhl starosta před-
běžně výměny lamp v následujících lokalitách: 
podél Tyršovy ulice, v ulici Na vyhlídce, Strmá, 
Lesní, K  lomu, Viničná, Jiráskova, Za mlýnem, 
Za parkem, Alšova, Mánesova a  v  některých 
z  ulic v  Luhu. Dále doporučil zatím nevymě-
ňovat novější lampy se svítidly Schröder, která 
sice nedosahují takových úspor energie, ale 
jedná se o  relativně moderní a  kvalitní svíti-
dla. Radní s  předloženými cenovými nabíd-
kami souhlasili–starosta ještě ověří, na které 
ze součástí VO (svítidlo, stožár lampy, výlož-
ník) se dotační prostředky vztahují a  povede 
se zástupci dodavatele diskuzi ohledně struk-

tury ceny (fixní částka + částka v závislosti na 
úspěšnosti projektu).

Radní dále souhlasili se zveřejněním záměru 
na pronájem bytu č. 8 v  ulici Za parkem 629 
a  rovněž s  cenovou nabídkou na nové vstupní 
dveře pro městský úřad.

Dále rada v  podkladech obdržela přehled 
výše nájmů v obecních bytech; starosta požádal 
právníka o  stanovisko k  možnostem a  správ-
nému  postupu, jak navyšovat nájmy u  starých 
smluv, které jsou uzavřeny na dobu neurči-
tou. Dle jeho názoru by mělo být cílem města 
postupné sjednocení výše nájmů s  ohledem 
na stav bytových jednotek tak, aby odpovídaly 
obvyklým cenám v  této lokalitě. Bod by měl 
být připraven s  konkrétním návrhem postupu 
k  projednání na radě. Zároveň starosta před-
nesl radě návrh na najmutí externí fi rmy, která 
by měla komplexně na starosti správu obecních 
bytů i bytových domů.

Ing. arch. Filip Kándl pak prezentoval myš-
lenku, že nájemné by mělo být ustanoveno pro 
všechny stejně a v mimořádných případech by 
byly (na základě rozhodnutí sociální komise) 
některé domácnosti podpořeny formou soc. 
příspěvku. Touto problematikou se rada bude 
nadále zabývat na svých dalších zasedáních.

Radní dále souhlasili s poskytnutím finanč-
ního daru organizaci Alen – ženy s  rakovinou 
prsu, z. s. ve výši 5.000,- Kč a  udělili souhlas 
s  objížďkou dle přiloženého DIO z  důvodu 
konání III. ročníku jízdy historických automo-
bilů a  sportovních speciálů do vrchu „BRDY 
2022“ v termínu od 13. 5., 13:00 hod. do 14. 5. 
2023, 18:00 hod. za podmínky dodržení klidu 
a nízké úrovně hluku v obci.

Jako každý rok se na radu obrátil pan T. 
Krpec se žádostí o povolení záboru veřejného 
prostranství na parc. č. 783/1 pro food truck 
od dubna do října tohoto roku – radní jeho 
žádost schválili, a  stejně tak souhlasili s  hos-
továním cirkusu Rudolf Berousek na louce 
u lávky za podmínky uhrazení vratné kauce ve 
výši 10.000,- Kč a poplatku za zábor dle znění 

Projekt

OCHRANA MZD 2020
je spolufinancován Evropskou unií.
Hromadná ochrana melioračních a zpevňujících dřevin. Zajištění mimoprodukčních a celospolečenských funkcí lesa
a vyšší stabilitě porostů.

EVROPSKÁ UNIE
Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova
Evropa investuje do venkovských oblastí
Program rozvoje venkova
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vyhlášky č. 2 / 2021 o  obecních poplatcích, 
a to v termínu 27. 3.–2. 4. 2023.

zapsal -tjmnk-

SZIF podpořil dřevěné 
oplocenky

Město Dobřichovice žádá pravidelně o  dotace, 
které pomáhají starat se s  péčí řádného hospo-
dáře o městský les.

V rámci projektu SZIF z  Programu rozvoje 
venkova, Investice do ochrany melioračních 
a  zpevňujících dřevin 2020, byly vybudovány 
dřevěné oplocenky, které ochrání meliorační 
a zpevňující dřeviny vysazené v dobřichovických 
lesích. Jedná se o  lokality U  dubu a  v povodí 
potoka Kluček. Tato místa, na nichž se vyskyto-
val smrk ztepilý v  téměř 100% zastoupení, byla 
poškozena probíhající kůrovcovou kalamitou 
a  musela být vytěžena. Plochy po těžbě byly 
obnoveny dřevinami více odolnými klima-
tické změně, a  to konkrétně duby, buky, javory 
a  jedlemi. S  ohledem na zajištění zdárného 
odrůstání těchto nově vysázených porostů 
byly výsadby ochráněny proti zvěři oplocením, 
přičemž bylo preferováno dřevěné oplocení 
před drátěnou variantou. Podpora SZIF pokryla 
náklady na dřevěné oplocení ze 100 %.

-jl-

Co byste měli vědět 
k čipování popelnic

Plánované čipování popelnic bude probíhat 
v  průběhu měsíce května. Vlastníci popel-
nic budou vyzváni, aby všechny své odpa-
dové nádoby na několik dní vysunuli před 
své pozemky. O  konkrétním termínu čipování 
budou občané informováni pomocí SMS roz-
hlasu a  dostanou lístek do schránky. Kromě 
toho budou termíny zveřejněny na webu 
města.

Podle nové legislativy musí obce sledovat 
množství odpadů a počítat své tuny. V letošním 
roce 2023 smí každý občan vyprodukovat maxi-
málně 180 kg / rok směsného komunálního 

odpadu a  u tohoto množství činí skládkovací 
poplatek 500,- Kč / t. Směsný komunální odpad 
vyprodukovaný nad stanovený limit stojí při 
uložení na skládku 1.000,- Kč / t. Pomocí čipo-
vání získává obec informace o tom, co svážíme 
a  jmenovitě od koho. Pomocí vážení, které 
probíhá během svozu odpadu před vyprázdně-
ním nádoby, se zjistí, kolik kilogramů odpadu 
je v  dané popelnici. Abychom tyto potřebné 
informace získali, musí proběhnout čipování 
popelnic.

Co byste měli vědět:
 u plastových hranatých nádob se čipy umís-

ťují pod lem nádoby a vypadají jako modré 
plastové kulaté puky (viz foto),

 u kulatých nádob plastových i  kovových se 
čipy umísťují z boku nádoby zhruba dopro-
střed mezi boční úchytky (viz foto) a  jedná 
se o šedý plastový hranatý čip,

 čipování budou provádět pracovníci tech-
nických služeb města Černošice a  brigád-
níci najmutí městem Dobřichovice; bude 
se začínat v lokalitě Dědina (severozápadní 
oblast Dobřichovic oddělená ulicemi Praž-
ská a  Karlická) a  poté postupně v  dalších 
částech města – obyvatelé dostanou lístek 
do schránky, zprávu pomocí SMS rozhlasu, 
informace bude zveřejněna i  na webu 
města,

 všechny popelnice (tedy popelnici pro 
komunální odpad i  bioodpad a  bez ohledu 
na to, zda budou plné nebo prázdné) vysu-
nete na ulici na několik dní,

 pokud je u  jednoho domu / nemovitosti 
více majitelů popelnic, je potřeba popelnice 
označit jmény (např. nalepit na popelnici 
papír), aby byla popelnice při čipování přiřa-
zena ke správnému majiteli,

 v  případě, že máte popelnici poškozeno 
(např. u kulatých nádob nesmí být ulámaná 
zavěšovací oka, hranaté nádoby nesmí mít 
prasklý / ulomený lem popelnice), je potřeba 
si pořídit novou popelnici,

 pokud provedete výměnu popelnic po čipo-
vání, bude potřeba tuto změnu nahlásit na 
obecním úřadě, aby byla nová popelnice 
opět označena novým čipem.

RA, místostarostka

Návštěva z Francie

V  druhé polovině května přijedou opět do 
Dobřichovic naši francouzští přátelé z  partner-
ského města Villieu Loyes Mollon. Termín jejich 
návštěvy je naplánován na 17. až 21. května, ale 
bude se ještě upřesňovat.

Nyní pracovní výbor připravuje program jejich 
návštěvy. Budeme ale potřebovat pomoc s jejich 
ubytováním a věříme, že najdeme dostatek spo-
luobčanů, kteří se ujmou našich přátel a  na tři 
až čtyři noci je u  sebe ubytují. Program pro ně 
probíhá většinou společně a  organizovaně, jde 
tedy z vaší strany hlavně o nocleh. Vaše zapojení 
je ale samozřejmě vítané.

Pokud se tak rozhodnete, kontaktujte prosím 
výbor pro spolupráci na  skvorova@zsdobricho-
vice.cz.

Další podrobnější informace zveřejníme 
v dubnu.

Eva Škvorová za Výbor pro spolupráci

Sokolové budou hodnotit 
předešlý rok

Největší dobřichovický spolek TJ Sokol Dobři-
chovice s téměř 700 členy svolává řádnou valnou 
hromadu, která se uskuteční v  sokolovně ve 
středu 19. dubna 2023 od 18 hodin. Na programu 
bude hodnocení činnosti spolku i  jednotlivých 

oddílů a informace o hospodaření včetně zprávy 
kontrolní komise. Sokolové mají být na co hrdí. Po 
úspěšném očkovacím centru byli v loňském roce 
hnacím motorem při vzniku centra pro uprchlíky 
z Ukrajiny a díky přísným, ale srozumitelným pra-
vidlům a přiměřené cenové politice se zdá, že se 
podařilo překonat i  prudký nárůst cen energií. 
Jestliže v  předcházejících letech činily energie 
náklady v rozmezí 500–800 tis, za rok 2022 činila 
tato položka téměř neuvěřitelnou částku 2,45 
milionu Kč.

Oddíly jednoty budou reprezentovat zvolení 
delegáti v poměru 1:7 (na každých započatých 7 
zletilých členů 1 delegát).

Pokud bude úspěšná sokolská žádost o dotaci, 
mohla by se v  letošním roce proměnit víceúče-

Domácí zpravodajství

Správné umístění čipu uprostřed popelnice mezi 
zavěšovacími oky u kulatých nádob

2 typy čipů pro kulaté a hranaté nádoby
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lová asfaltová plocha v  plnohodnotné sporto-
viště s  novým povrchem a  umělým osvětlením. 
Byl by to další krok k  vylepšení již tak pěkného 
a funkčního areálu.

 JG

Upozornění na studii strate-
gického rozvoje dopravy ve 
městě Dobřichovice
Na www adrese města (https://www.dobrichovice.
cz/mesto/studie-strategickeho-rozvoje-dopravy-
-ve-meste-dobrichovice/) je dostupná Studie 
strategického rozvoje dopravy ve městě Dobři-
chovice. Tuto dopravní studii (DS) zpracoval pod 
vedením Ing. Martina Langra, PhD. řešitelský tým 
ČVUT, fakulty dopravní, Ústavu dopravní telema-
tiky. Jedná se o rozsáhlý odborný text, který má 
analytickou a  strategickou část (95+38 stran) 
s  řadou grafů a  tabulek. Obsahuje řadu zajíma-
vých zjištění, podložených odborně zpracova-
ným směrovým dopravním průzkumem tranzitní 
dopravy. Překvapivé velké je např. dopravní 
zatížení ulic Tyršova, Pražská a  Palackého tran-
zitní dopravou, čísla ve vyobrazení udávají počet 
vozidel/den.

Je zřejmé, že oproti výsledkům ze sčítání 
dopravy v  r. 2015 se dopravní zatížení neustále 
zvyšuje, někdy víc, než si uvědomujeme.

Dopravní studie upozorňuje na důležité 
a poskytuje také nové informace k diskutovaným 
problémům dopravy v Dobřichovicích, ať už to je 
např. tranzitní doprava, dopravní obslužnost ve 
městě, zklidňování dopravy, bezpečnost chodců 
nebo cyklistů. Ve strategické části DS je uveden 
katalog možných opatření pro řešení místní 
dopravy. Opatření jsou hodnocena a seřazena dle 
vhodnosti a realizovatelnosti v tab. 2 Prioritizace 
opatření na základě koeficientu opatření. V  tab. 
3 Prioritizace opatření na základě počtu defino-
vaných problémů v analytické části jsou opatření 
seřazena dle toho, kolik dopravních problémů by 
se konkrétním opatřením mohlo vyřešit. K tomu 
je ve studii upozornění, že obě hodnocení jsou 
zatížena subjektivitou a  že vždy záleží na sub-
jektu, který problémy definuje a hodnotí. Studie 
navrhuje 7 strategických cílů:
1. Jasná, přehledná a  optimalizovaná dopravní 

infrastruktura pro všechny účastníky silnič-
ního provozu (pozn. – to je i pro chodce a cyk-
listy)

2. Bezpečná a  plynulá doprava pro všechny 
účastníky silničního provozu

3. Snížení dopadů tranzitní automobilové 
dopravy v obci

4. Omezení tranzitní automobilové dopravy 
v obci

5. Zatraktivnění pěší dopravy
6. Zatraktivnění veřejné hromadné dopravy
7. Udržitelná doprava v klidu

Dopravní studie je výstupem dvouleté práce 
kolektivu odborníků. Její prezentace a  výklad 
poznatků pro veřejnost jsou důležité pro získání 
reálného pohledu na problémy dopravy Dobři-
chovic a na možnosti jejich řešení. Dopravní pro-
blematika patří v Dobřichovicích stále mezi velmi 
sledované téma. To je zřejmé také ze shrnutí 
výsledků sociologického průzkumu DOBŘICHO-
VICE OČIMA SVÝCH OBČANŮ 2022. Dle něj pře-
trvává problém s  příliš silnou automobilovou 
dopravou, jeho vnímání oproti šetření v  roce 

2018 přidalo na intenzitě, hlavním problémem 
je nadměrné užívání automobilů, bezpečnost 
dopravy, velmi citlivým problémem je také přívě-
tivost obce k chodcům a cyklistům.

Ing. arch. Martin Tunka, CSc.

Rozhovor s paní ředitelkou 
Evou Škvorovou

Od 1. 1. 2023 působí na pozici ředitelky naší 
základní školy paní Mgr. Eva Škvorová. Redakce 
Informačního listu plánovala udělat s  paní ředi-
telkou rozhovor, ale kluci z 5. B ji předběhli…
Vizitka Eva Škvorová:
narozena v Praze
vystudovala PedF UK, obor výtvarná výchova, 
francouzština
pracovala i mimo školství (např. ve francouzsko–
české obchodní firmě), ale od té doby, co má děti, 
učí 
záliby – volejbal, lyže, procházky po přírodě i po 
městě, zvířata, čtení, umění
oblíbená místa – Slavonice a  okolí (měla tam 
babičku), hory, moře

Sebastian Karim (5.B): Jak dlouho působíte 
ve školství a v dobřichovické škole?

Ve školství už jsem 20 let, takže dlouho, víc 
než vy jste na světě, a  v  dobřichovické základní 
škole jsem od roku 2007, jako zástupkyně od 
2010, takže letos už 16. rokem.

Matěj Šťastný (5.B): Bylo zaměstnání paní 
učitelky, nebo ředitelky školy vaší vysněnou 
prací už od „základky“? Kdo vás případně 
inspiroval?

Chtěla jsem být paní učitelka už na základní 
škole, ale to byla trošku jiná doba, možná víte, 
takže kdyby se bývala nezměnila doba, tak bych 
paní učitelkou asi nikdy nebyla. Ale tím, že jsem 
začala studovat až po Sametové revoluci (pozn. 
redakce–v  roce 1989 se uskutečnila tzv. Same-
tová revoluce, která znamenala konec totalitního 
režimu a konec vlády pouze komunistické strany 
pro tehdejší Československo), tak jsem se vrátila 
k  té myšlence stát se paní učitelkou. Myslím, že 
mě inspirovaly paní učitelky na základní škole, 
které se ke mně chovaly vždycky hezky a spoustu 
věcí mě naučily.

Sebastian Karim (5.B): Učíte francouzštinu, 
já osobně se chci v budoucnu tento jazyk učit, 
co vás na tomto jazyku nejvíc baví? A co byste 
třeba řekla těm, co si nejsou jistí tím, jaký 
druhý jazyk si vybrat?

Francouzština je strašně krásný jazyk, už 
jenom kvůli své zvukomalebnosti, kdo má 
hudební sluch, nebo kdo má rád hudbu, tak si 
myslím, že mu bude francouzštinu lahodit uchu. 
To je třeba jeden z důvodů proč se francouzštinu 
učit, protože hezky zní, a  řekla bych, že i  velmi 
důležitým důvodem bude, že francouzsky se 
mluví kromě samotné Francie i ve spoustě dalších 
zemí. Navíc Francie jako taková je krásná země, 
která má spoustu možností jak přírodních tak kul-

ZPRÁVY ZE ŠKOLY

Město Dobřichovice 
přijme brigádníky!

Město Dobřichovice přijme brigádníky 
(i z řad studentů) na práce spjaté 

s čipováním popelnic  
v Dobřichovicích a Černošicích.

   pracovní náplň: navrtávání čipů 
a následné zaevidování do mobilní 

aplikace

   časová dotace: odhadem 5 týdnů 
počínaje květnem 2023

   odměna 180,- Kč / hod. čistého

V případě zájmu volejte nebo pište 
tajemníkovi MÚ Dobřichovice P. Mrázovi 

(+420 230 234 530,  
tajemnik@dobrichovice.cz).

Studie strategického rozvoje dopravy – počet vozidel za den
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turních, vědeckých, uměleckých, je to opravdu 
nádherná země.

Matěj Šťastný (5.B): Ve Školním parlamentu 
se jednou objevil návrh na zástěny mezi 
pisoáry na chlapeckých WC. Co si o  tomto 
návrhu myslíte? Byla byste pro?

Určitě ano, my jsme to i  prověřovali. Měřili 
jsme na záchodech rozmezí mezi pisoáry, bohužel 
v tom původním projektu nebyly zástěny pláno-
vány. Ale chceme to na jednom klučicím záchodě 
vyzkoušet, jestli by to vůbec bylo možné, protože 
pak tam vznikne poměrně úzký prostor. Takže 
pokud se to osvědčí a kluci budou spokojeni, tak 
určitě ano.

Sebastian Karim (5.B): Byla byste pro digi-
talizaci sešitů a  učebnic? Podle mě by to 
bylo ekologičtější, žáci by nemuseli nosit 
aktovky a byla by menši šance, že zapomenou 
pomůcky.

Určitě bych byla pro digitalizaci učebnic. Co se 
týká sešitů, tak si myslím, že by byl dobrý takový 
kompromis, to znamená něco digitálně a  něco 
v té papírové podobě. Ale určitě souhlasím s tím, 
že je fajn, když děti nebudou nosit tolik věcí 
v aktovce.

Matěj Šťastný (5.B): Téma školní jídelna, 
byla byste pro podávání jídla formou bufetu? 
Snaha je ekologická i ekonomická.

Byla bych pro, ale tady vždycky záleží na 
různých hygienických předpisech, to asi víte, 
takže tam jde o  to, aby hygienické předpisy 
dovolovaly na základní škole vydávat jídlo touto 
formou.

Sebastian Karim (5.B): Jaké opatření byste 
použila proti šikaně? A proč?

Proti šikaně už vlastně používáme spoustu 
opatření v běžné výuce. Na všech školách se žáci 
setkali s nějakou lehčí nebo i těžší formou šikany 
a  vždycky je potřeba pracovat s  celým kolekti-
vem, nejen s  těmi jednotlivými dětmi, protože 
tam vždycky záleží na interakci celého kolektivu. 
Těch opatření je celá řada. První obvykle zasahuje 
preventista, to znamená paní učitelka, která se 
zaobírá tím, aby vůbec k té šikaně nedocházelo, 
a když už k šikaně dojde, aby se to náležitě pro-

šetřilo, aby se vlastně zamezilo tomu, aby dál 
pokračovala. A do toho se může zapojit spousta 
dalších institucí, podle toho o jak vážný případ se 
jedná a my se vždycky snažíme, aby to nedošlo až 
tak daleko, aby bylo potřeba zásahu policie.

Matěj Šťastný (5.B): Je spousta Ukrajinců, 
kteří neumějí česky psát a číst. Udělala byste 
pro ně samostatnou třídu, kde by se nejprve 
naučili trochu česky a až poté by nastoupili do 
běžné třídy?

Přemýšlela jsem o tom, ale myslím si, že tohle 
není ta správná cesta. Vím, že je to pro cizince 
náročné, když jsou takto rovnou zařazeni mezi 
české děti a  moc nerozumí. Na druhou stranu, 
když se utvoří třída jenom pro ně, tak je to velmi 
svádí, aby si povídali hlavně mezi sebou ukra-
jinsky, takže to v podstatě zbrzdí jejich učení se 
češtině. Takhle je to pro ně asi velký skok, že jsou 
hned mezi dětmi, kterým nerozumí, ale pro jejich 
učení se cizímu jazyku, si myslím, je to prospěš-
nější.

Sebastian Karim (5.B): Téma povolení mobilů 
ve škole o přestávkách. Jestli byste to zavedla, 
jak byste to zavedla, případně na co, a pokud 
ne, jestli byste to žákům přiblížila.

Jsem ráda, že o  tom kluci mluvíte, protože 
my teď v pátek (pátek 10.2.) chceme mít schůzku 
se zástupci školního parlamentu, to možná 
víte, a  chceme se právě se zástupci parlamentu 
poradit. Chceme, aby ty myšlenky vzešly pře-
devším od vás, od žáků, protože vy jste ti, kteří 
budou potom ta pravidla respektovat. Takže 
chceme udělat takový kompromis toho, aby vy 
sami jste byli schopni si rozhodnout, kdy ten 
mobilní telefon potřebujete a  kdy je to pro vás 
rozptylující a odvádějící od nějakých jiných věcí. 
Takže ta pravidla budeme nastavovat společně. 
Vy můžete toto téma se spolužáky otevřít a pro-
bírat ho třeba při třídnické hodině.

Matěj Šťastný (5.B): Jaký vyučovací předmět 
byste zrušila a který naopak zavedla?

Zrušila, zavedla předmět…já bych úplně nej-
raději, kdyby se spousta předmětů učila tak nějak 
všechny najednou, jestli mi rozumíte, v  rámci 
celého projektu, což už jste možná někdy ve škole 
zažili. Když se vymyslí nějaký projekt, v jeho rámci 
se učíte něco z češtiny, něco z matematiky, něco 
z  pracovních činností, něco z  výtvarné výchovy, 
zkrátka a  dobře, aby to byla taková kombinace 
všeho. Snažíme se o  to, aby takovéto projekty 
vznikaly čím dál více.

Sebastian Karim (5.B): Děti pořád říkají, že 
je škola nebaví, neustálé testování, povinnost 
čtenářských deníků atd…Já si myslím, že 
naše paní učitelka Filípková dělá školu docela 
zábavnou, ale tak jako obecně.

Kluci, ono je to jako spousta jiných věcí: na 
všem vás něco baví a  nebaví. Jestli třeba děláte 
nějaký sport, tak vás určitě baví u  toho sportu 
něco víc a  něco míň. Je to tak. Takže třeba šně-
rování bruslí u  hokeje je určitě méně zábavná 
činnost, než dávat góly, a  ve škole je to úplně 
stejné. Tam děti nejvíc ze všeho baví přestávky, 
baví je kamarádi, baví je to, když se zasmějí, 
když se dozvídají něco zajímavého, ale třeba jen 
z toho, co je zajímá. Což ale nemůže být celý den, 
protože tam jsou děti, které baví a  zajímají roz-
dílné věci. Takže ono je to vždycky tak, že když 
chce člověk zažít něco zábavného, pěkného, tak 
si musí občas i  něco protrpět. Na tom nezábav-

ném si člověk uvědomí, o  co zábavnější ty jiné 
věci jsou.

Matěj Šťastný (5.B): Uvažovala byste 
o posunu začátku školy na 9 hodinu?

Studie poukazují, že pubertální děti 
podávají lepší výkony, když nemusí tak brzy 
vstávat.

Když položíte tu otázku takto, tak určitě ano. 
Jedná se ale o  to, že pokud máte třeba kroužky, 
končily by vám o  hodinu později, takže ti, kteří 
chodí na fotbal a končí jim v 18 h, tak by končili 
v 19 h, stejně tak jako rodiče, kteří vozí své děti do 
školy, by museli chodit do práce o hodinu později, 
což taky není vždycky optimální. Skončilo by to 
tak, že by děti začínaly ranní družinou a  pak by 
pokračovaly od 9 hodin školou, takže by to nic 
nevyřešilo. Je na to navázáno spousta dalších 
věcí včetně veřejné dopravy a  tak dále, takže ta 
změna by musela být celospolečenská. A  teď je 
zase otázka, když byste měli delší dobu kroužky, 
tak byste asi později chodili do postele, tak by vám 
hodina ráno úplně nepomohla. Pro ty starší děti 
třeba na gymnáziu, nebo na nějaké střední škole, 
tak tam by možná ten posun na 9. hodinu asi 
nevadil a myslím si, že některé školy to i využívají.

Sebastian Karim (5.B): Kam byste chtěla, 
aby se za vašeho působení ZŠ Dobřichovice 
dostala?

No kluci, úplně nejvýš. Aby to byla škola, 
o  které se bude tady povídat široko daleko, 
odkud budou odcházet chytré, šťastné děti, které 
se sem budou potom vracet, protože na tu školu 
budu mít hezké vzpomínky.

Děkujeme za váš čas a rozhovor.
Na shledanou.

Okresní olympiáda tradičně 
u nás! 

Ve čtvrtek 23. února naše škola organizovala již 
IV. okresní kolo Olympiády v  anglickém jazyce. 
Přijelo k  nám neuvěřitelných 44 dětí spolu 
s pedagogy z 23 škol celého okresu Praha–západ. 
Tento den byl plný stresu, napětí, ale i  radosti 

Nová ředitelka Základní školy Eva Škvorová
Předávání cen okresního kola Olympiády 
v anglickém jazyce
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a úspěchů. Děti měly možnost se setkat a poměřit 
své znalosti a  zkušenosti. Učitelé mohli probrat 
své radosti a  strasti spojené s  tímto povoláním 
a obohatit se o zkušenosti z jiných škol.

Jak ale soutěž probíhala a jaká jsou pravidla? 
Obecně je okresní kolo pro základní školy rozdě-
leno do dvou kategorií IA (6. a 7. třída) a IIA (8. a 9. 
třída).  Cílem této soutěže je rozvíjet zájem žáků 
o  studium cizích jazyků, posilovat jejich moti-
vaci ke studiu a rozvíjet úroveň komunikativního 
ovládání cizích jazyků. Je to příležitost pro ty, kteří 
v  cizím jazyce vynikají uplatnit své schopnosti. 
Soutěž je samozřejmě dobrovolná. Žáka není 
možné zařadit přímo do vyššího soutěžního kola, 
ale je třeba, aby se účastnil již škola školního. Do 
této soutěže se nezařazují žáci, pro které je daný 
cizí jazyk jazykem mateřským nebo jsou z biling-
vních rodin. Pro ty jsou určeny jiné soutěže.

Tyto soutěže jsou zvlášť pro základní školy 
a gymnázia a samozřejmě pro školy střední.

A samotná soutěž u  nás? Začátek ovlivnilo 
zpoždění pár účastníků, kteří uvízli ve vlaku, 
ale i  toto se podařilo vyřešit a  vše proběhlo 
hladce.  Na děti čekalo několik disciplín – poslech, 
slovní zásoba, gramatika, porozumění textu 
a mluvení s rodilou mluvčí za spolupráce s ostat-
ními členy komise. Hodnotila se opět slovní 
zásoba, plynulost projevu, výslovnost, grama-
tika a celkový dojem. Kategorie IA začala testem 
a  kategorie IIA se pustila do ústní části, pak se 
prohodily a tím pádem byly děti neustále v akci. 
Losovala se témata jako zdraví, nemoci, cesto-
vání, studium jazyků, v restauraci apod. Soutěžící 
museli zvládnout stres, ale i tak prokázali své zna-
losti angličtiny na velice kvalitní úrovni. 

Na prvním místě v  kategorii IA se umístila 
soutěžící ze SŠ, ZŠ a MŠ DaVinci Laura Motyčková, 
druhá byla Johanka Goláňová ze sousední školy 
ZŠ Všenory a třetí reprezentant ze ZŠ a MŠ Nučice 
Samuel Varga. V  kategorii IIA je vítězem Anna 
Nováková ze ZŠ Velké Přílepy, druhé místo patří 
Nguyen Trung Viet ze ZŠ Jesenice. Na třetí místo 
se probojovala Tereza Vacková ze ZŠ Mníšek pod 
Brdy. „Naši kluci“ Jáchym Jandourek a  Jan Živný 
skončili na desátých až jedenáctých pozicích, ale 

ve velice silné konkurenci si vedli skvěle. Gratulu-
jeme všem!

Vše by ale neproběhlo hladce, kdyby nebylo 
dvou fungujících týmů–ZŠ Dobřichovice a  ZŠ 
Všenory. Za vším je pečlivá příprava, opravování 
a  někdy i  trojnásobná kontrola testů, počítání 
bodů, zapisování výsledků, příprava zázemí, 
občerstvení, ale i  suplování za nás pořadatele 
našimi milými kolegy a  kolegyněmi. A  v  nepo-
slední řadě podpora vedení obou škol. Děkujeme!

Závěrem bychom chtěly zmínit pochvalné 
komentáře na interiér naší školy a  přátelskou 
atmosféru, která vládla po celý den. Jedna kon-
krétní pochvala od paní učitelky rodilé mluvčí: 
„Thank you and your colleagues  very much for 
yesterday´s English Olympics.

It was great to meet the other contestants and 
to have a look around your very pleasant school. 
The students were also impressed and pleasantly 
surprised.

I think that it was a good experience for them“.
Lucie Wladařová

Naši zeměpisci postupují do 
kraje!

I v letošním roce dosáhli naši žáci v okresním kole 
Zeměpisné olympiády, které se konalo 22. února 
v Hostivicích, vynikajícího úspěchu.

Všech osm reprezentantů se totiž ve svých 
kategoriích umístilo vždy mezi prvními jedenácti. 
Vybojovat takové umístění nebylo nijak snadné, 
neboť ani početná konkurence nezahálela. Vždyť 
o  přední umístění v  kategoriích 7., 8. – 9. tříd 
bojovalo po 46 soutěžících.

A jaké jsou naše výsledky?
V kategorii A  (6. třídy) obsadil ze 39 soutěží-

cích 8. místo Jan Apltauer ze 6. A a 11. místo Filip 
Silvička ze 6. B.

V kategorii B (7. třídy) dosáhl na „stříbro“ Matěj 
Snopek ze 7. B a 5. místo obsadila Julie Slavíková 
ze 7. A.

V kategorii C (8. – 9. třídy) obsadil 2. místo 
Michal Šomek z  9. B. Výborné výkony předvedli 

i  Filip Břečťan z  8. A  na 5. místě a  Jakub Cocula 
z 9. A na 6. místě.

Matěj Snopek a  Michal Šomek postupují do 
krajského kola, které se koná 29. 3. 2023 v Kladně.

Všem žákům děkujeme za vzornou repre-
zentaci školy a  postupujícím přejeme hodně 
úspěchů v krajském kole.

Hana Tomšíková

Školní kolo recitační 
soutěže

Poslední únorový den se v  aule naší školy 
konal již 3. ročník školního recitačního odpole-
dne pro žáky 1. až 6. ročníků. Jednotliví soutěžící 
byli vybráni z  třídních kol, které organizovaly 
jejich paní učitelky. Těm patří velké poděkování, 
protože jimi vybrané texty byly velmi krásné 
a zajímavé. Zazněly zde básně od Karla Jaromíra 
Erbena a  od Františka Hrubína. Ze současných 
autorů děti recitovaly básně od Jiřího Žáčka 
a  Borise Pralovszkého, ale i  od zahraničních 
básníků, kteří píší texty pro děti.

V porotě zasedly paní učitelky z 1. a 2. stupně, 
loňská vítězka školního kola – žákyně 5. třídy 
a  přizván byl i  host, pan Jiří Dittrich, spisovatel 
a  rodák z  Dobřichovic, který vítězům věnoval 
svou knihu Elementum – Pokrevní poselství 
s věnováním a podpisem.

Žáci 1.–6. tříd byli rozděleni do 4 kategorií, 
nejlepší 2 recitátoři z  každé třídy postoupili 
do školního kola. Z  jednotlivých kategorií 
pak postupují 3 nejlepší do kola oblastního. Tito 
žáci budou naši školu reprezentovat koncem 
března v oblastním kole na ZŠ v Rudné.
Nejlepší recitátoři jsou:
0. kategorie – 1. třída:
1. místo: Lucie Mikšátková
2. místo: Ondřej Vlastník
3. místo: Sofie Hudečková
1. kategorie – 2. a 3. třída:
1. místo: Martin Matyáš
2. místo: Vít Šafránek
3. místo: Charlotte Klánská

Školní kolo recitační soutěže
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2. kategorie – 4. a 5. třída:
1. místo: Barbora Třísková
2. místo: Max Filipi
3. místo: Tomáš Marhoul

3. kategorie – 6. a 7. třída:
1. místo: Vojtěch Kubík
2. místo: Michaela Lukovská
3. místo: Karel Hopfi nger

Všem gratulujeme a  držíme jim palce do 
dalších kol!!!

LD + PM

Elektrospotřebiče jako druh 
odpadu a ochrana životního 
prostředí
Elektrospotřebiče jsou součástí našeho každo-
denního života. Těžko bychom si dokázali před-
stavit život bez nich. Elektroodpad se ale také stal 
jedním z  nejrychleji rostoucích druhů odpadu. 
Obsahuje řadu zdraví škodlivých materiálů 
a  jenom zajištěním správné recyklace vyslou-
žilých elektrozařízení můžeme alespoň trochu 
přispět k ochraně životního prostředí. Recyklace 
navíc umožňuje  opětovné materiálové využití 
a  patří mezi základní principy cirkulární eko-

nomky. Míra opětovného materiálového využití 
je velmi vysoká a dle jednotlivých typů výrobků 
dosahuje až 95 %.

Pro zajištění sběru a recyklace již vysloužilých 
elektrozařízení  uzavřelo město Dobřichovice již 
v roce 2014 Smlouvu o spolupráci s kolektivním 
systémem ASEKOL.

Jakým rozsahem právě naši občané přispěli 
k lepšímu životnímu prostředí, se dozvíme z envi-
ronmentálního vyúčtování pro naše město, zpra-
covaného společností ASEKOL. Díky zodpovědné 
recyklaci vznikají úspory spotřeby elektrické 
energie, primárních surovin, vody, okyselování 
prostředí a  produkci skleníkových plynů. Envi-
ronmentální vyúčtování je vypočítáváno pomocí 

studie životního cyklu výrobku (tzv. LCA – Life 
Cycle Assessment), která vypovídá o  dopadech 
výroby a  recyklace jednotlivých elektrozařízení 
na životní prostředí. Studie zohledňuje všech 6 
skupin elektrospotřebičů, jejichž zpětný odběr 
kolektivní systém ASEKOL zajišťuje.

Certifi kát environmentálního vyúčtování 
vyčísluje přínos našeho města k ochraně přírody 
v roce 2022. Vyplývá z něj, že díky množství námi 
odevzdaných elektrozařízení jsme uspořili 51,44 
MWh elektřiny, 4.683,82 litrů ropy, 523,06 m3 
vody a  4,76 tun primárních surovin. Navíc jsme 
snížili emise skleníkových plynů CO2 ekv. o 14,04 
tun, a produkci SO2 ekv. (který zapříčiňuje okyse-
lování prostředí) o 271,82 kg.

Každý kus vytříděného elektra se počítá, což 
dokazuje příklad 100 vytříděných notebooků, 
které uspoří 10 MWh elektřiny. Takové množství 
odpovídá 3leté spotřebě elektřiny rodiny žijící ve 
standardním bytu. Za 100 kg vytříděných elektro-
spotřebičů se ušetří takové množství ropy, které 
by stačilo na výrobu benzínu pro cestu z  Prahy 
do Paříže. A odevzdání elektroodpadu skoro nic 
nestojí–vyžaduje náklady pouze za dopravu na 
sběrné místo, recyklační poplatek je zahrnut již 
v ceně spotřebiče.

Děkujeme všem, kteří pečlivě třídí odpad 
a přispívají tak k ochraně životního prostředí!

Okolí dobřichovického 
zámku ožije farmářskými 
trhy v sobotu 29. dubna
Ovšem již 1. dubna bude v  Dobřichovicích trh 
jarní řemeslný, který město pořádá vždy týden 
před Velikonocemi. Bude ve znamení řemeslných 
stánků, velikonočních a jarních dekorací, kováře, 
pečení placek u skautů na kamnech nebo jidášků 
na zámku i  doprovodného programu od míst-
ního ochotnického divadla; a  k  tomu se již tra-
dičně připojí malý farmářský trh.

Možnost dopoledního nákupu na farmář-
ském trhu, sousedského setkávání i  pikniku na 
břehu Berounky, budeme mít následně od 29. 
dubna každou lichou sobotu až do 14. října. 
Jedinou výjimkou bude 2. září, to zámek a  jeho 
okolí patří Vinařským slavnostem. Farmářský trh 
nabídne sezónní produkty z regionu i zahraniční 
speciality. Přijďte ochutnat a nakoupit potraviny, 
u nichž si můžete být jisti původem nebo si popo-
vídat se svými farmáři–v  supermarketu se toho 
od samoobslužné kasy o zakoupených výrobcích 
moc nedozvíte.

Občané Dobřichovic mají možnost nakupovat 
na farmářských trzích od roku 2011–jejich rozjezd 
byl možný hlavně díky podpoře města a  dotace 
z  MŽP. Z  té se v  roce 2011 nakoupilo 15 stánků–
červené stánky s lamelovým stolem sloužily poctivě 
do loňské sezóny. Deštivé počasí, které provázelo 

Zajímavosti
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mnoho loňských trhů, stánkům neprospělo, stejně 
tak jako ustavičné skládání a rozkládání. Vytahané 
plachty se staly sběrači vody, až se nakonec množ-
ství stánků (slovy šest) pod tíhou vody zhroutilo, roz-
lámalo. Město Dobřichovice souhlasilo s nákupem 
stánků nových a  stejně tak i  stolů, které od pozd-
ního léta 2022 nově slouží prodejcům.

Trh je od roku 2019 bezplastový. Je pravda, že 
covidové sezóny 2020 a 2021 ideu bezplastových 
trhů poněkud mařily–na vše se mohlo sáhnout 
jedině v jednorázových rukavicích a vše se balilo 
nejraději do igelitu; ale sezóna 2023 bude opět 
v  duchu přátelském k  naší planetě, k  našim 
dětem a dalším generacím.

Kam putuje odpad z  našich trhů? Veškeré 
občerstvení dostanete na trhu na 100% kompos-
tovatelné nádobí. To znamená, že by mělo skončit 
v  kompostárně. Bohužel, kompostárny v  našem 
okolí přijímají pouze zahradní odpad, takže 
odpadky z  dobřichovických trhů putují coby 
objemný odpad na skládku. Budiž nám útěchou, 
že se v  zemi brzy rozloží. Ale snížit množství 
odpadu mohou návštěvníci trhu i  jinak–třeba 
tím, že si přinesou vlastní tašku či košík, hrníček 
na kávu, misku s vidličkou na míchaná vajíčka či 
krabičku na koláčky .

Na trhu nebude chybět rukodělná dílna pro 
děti, snídaně a  míchaná vajíčka a  trhovci, které 
znáte; možná přijedou noví a  někteří možná 
už nebudou–přijďte a  uvidíte. Tašku, děti, deku 
apod. s sebou. Na shledanou na trhu!

vlac

Lesní školka Bukovka

Jaro přišlo! Bez ohledu na kalendáře astronomů 
a  lyžařům navzdory. Ať si na horách ještě zachu-
melí, ale zahrádkáři a  děti z  lesních školek už 
vědí svoje. V zahradách po talovínech, krokusech 
a sněženkách dokvétají čemeřice, ale stejně není 
nadto zjistit na vlastní oči, že za městem vyrazil 
devětsil, a  že z  listí září fialky i  jaterníky. Děti 
zbožňují led na loužích a poletující sníh. A oheň 
v  teepee. Ale stejně tak je nadchne vítr, proud 
potůčku, rozdělání  vlastního  ohně na venkov-
ním ohništi–nebo bláto, se kterým jde toho tolik 
vymyslet... A  k  tomu sílící paprsky i  ptačí hlasy 
ozývající se ze všech koutů lesa. Kdo je dobře 
oblečený, toho ani kapky deště nevyvedou z míry. 
Hlavně když můžou být venku, s kamarády, běhat, 
šplhat, stavět, řezat, tvořit, vynalézat pořád nové 
a  nové vlastní hry, objevovat nová místa a  cesty 
a zároveň činit každý den nové objevy na místech 
a  cestách důvěrně známých. Učit se navzájem 
a rozvíjet se společně po všech stránkách. 

Pokud chcete, připojte se k nám někdy s dětmi 
na celý jeden den, kterékoli pondělí, úterý nebo 
středu. Těšíme se! Děti a  jejich průvodci,  www.
lesni-klub-bukovka.cz

Zacvičte si Čchi-kung 
a vyzkoušejte Kung fu 
terapii
Na duben jsme si pro vás v Centru komplexní péče 
připravili dva velmi speciální semináře. Jedním je 
tradiční čínské cvičení Čchi–kung a druhým nová 
psychosomatická metoda se zajímavým názvem 

Dobřichovice mají na letošní sezónu farmářských trhů připraveny nové stánky.
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Kung fu terapie. Cvičení Čchi–kung má blaho-
dárné účinky na lidský organismus. Je vhodné 
nejen k léčbě potíží pohybového systému ale i na 
posílení funkce jednotlivých orgánů, na podporu 
psychické stability a vyrovnanosti. Na našem semi-
náři budeme cvičit sestavu Osmi kusů brokátu, 
což je soubor osmi jednoduchých cviků, které se 
naučíte a odnesete si je domů. Cvičení Čchi–kung 
se koná 16. dubna 2023 v čase 8:30–17:00.

Čchi–kung možná znáte, ale o Kung fu terapii už 
jste slyšeli? Je to nová psychosomatická metoda–
jedná se o propojení technik bojového umění a pro-
cesově orientované psychologie. Otevírá příležitost 
setkat se se svou osobní silou a  jejími tělesnými 
projevy. Přináší techniky, které aktivují naše hluboké 
zdroje síly pro schopnost čelit nátlaku a bránit se. 
Vytváří prostor pro trénink různých druhů reakcí 
potřebných pro ochranu sebe sama a  schopnosti 
umět se postavit za sebe a  své zájmy. Umět se 
postavit za sebe a být schopen dávat hranice a říkat 
NE je klíčová schopnost pro posílení sebedůvěry 
a  sebevědomí. Naše kvalita života a  naše tělesné 
zdraví jsou velmi úzce spojeny se schopností prosa-
zovat své zájmy a potřeby a se schopností chránit 
se a dávat hranice. Seminář Kung fu terapie se koná 
15. 4. 2023 v čase 9:00–17:30. Na oba semináře se 
můžete přihlásit prostřednictvím našich webových 
stránek v sekci Semináře, Pro laiky. Těšíme se na vás.

Mgr. Kateřina Šestáková, CKP Dobřichovice

Léto v Dobřichovickém 
domku

Ještě máme volná místa na některých příměst-
ských táborech. Pokud mají vaše děti o prázdni-
nách čas a chuť, můžete je přihlásit na náš tábor. 
Nabízíme kreativní, sportovní, turistické nebo 
plavecké aktivity v  červenci i  v  srpnu. Některé 
z táborů jsou letos spolufinancovány z EU, jejich 
cena je díky tomu nižší. Podrobnou nabídku 
najdete na www.dobrichovickydomek.cz. Přihla-
šovat se můžete elektronicky.

Beseda o léčivých bylinách

S přicházejícím jarem pro vás připravujeme zají-
mavou besedu o léčivých bylinách. Pozvali jsme 
lékárnici Lenku Košinovou Pešlovou, která má se 
sběrem a  používáním léčivých bylinek dlouho-
leté zkušenosti a ráda vás naučí, jak je bezpečně 
a účinně používat. Lenka se zaměří především na 
jarní léčivé rostliny, které se už v přírodě začínají 
objevovat. Vysvětlí vám, jak porozumět pojmům 
v atlasech, jak se vyznat v doplňcích stravy nebo 
na které problémy můžeme bezpečně použít 
léčivé byliny a kdy bychom měli navštívit lékaře. 
Také se naučíte, jak si z bylinek připravit tinkturu 

nebo mast. Beseda se koná v  Dobřichovickém 
domku v  sobotu 15. dubna od 9:30. Vstupné je 
zdarma, beseda je spolufinancována z grantu EU.

Libuše Stupavská

Houslista a dobřichovický 
čestný občan Jan Hrubý 
vstoupil do Beatové síně 
slávy
Ocenění za přínos tuzemskému bigbítu získávají 
a  do Beatové síně slávy letos slavnostně vstu-
pují  Jan Hrubý  (v kategorii osobnost),  Michal 
Ambrož  (v kategorii osobnost in memoriam), 
Citron  (v kategorii kapela) a  Flamengo:  Kuře 
v  hodinkách  (v kategorii píseň). Beatová 
síň slávy  je česká obdoba  Rokenrolové síně 
slávy.  Radio Beat  tak oceňuje největší legendy 
české rockové hudby, které zásadním způsobem 
ovlivnily  rockovou  scénu. Nominace připravují 
hudební publicisté, o  konečném zařazení do 
Beatové síně slávy rozhodují posluchači rádia 
svým hlasováním. Letos v  únoru proběhl již 20. 
ročník. Město Dobřichovice posílá velkou gra-
tulaci našemu rodáku Janu Hrubému a  k  jeho 
zvolení uspořádá i v Dobřichovicích letos několik 
koncertů s různými hudebními formacemi. První 
z  nich bude společně s  Vladimírem Mertou 27. 
dubna U  věže. Slavnostní ceremoniál Beatové 
síně slávy Radia Beat proběhne v  Amfiteátru na 
Lokti 27. května 2023 od 15:30.

as, zdroj: Wikipedie a Rádio Beat

Zprávy z volejbalu

V následujících řádcích uvedeme poslední 
výsledky našich družstev a termíny jejich nejbliž-
ších domácích utkání. Seznámíme se také (i když 
neradi) s jednou zprávou nepříliš radostnou.

Muži A, 1. liga
Naši postoupili do play–off, kde už sehráli dvě 

utkání: 3. března vyhráli doma 3:0 s ČZU a druhý 
den nad stejným soupeřem (ale na jeho hřišti) 

zvítězili 3:1. Další dva zápasy sehrají s  Velkým 
Meziříčím: doma 24. března a  následující den 
u soupeře.

Ženy A, 1. liga
I naše ženy postoupily do play–off, ale po dvou 

utkáních – na rozdíl od Áčka mužů–v soutěži skon-
čily. Tato neradostná zpráva znamená, že letos naše 
děvčata první ligu, v  níž se v  posledních letech 
třikrát umístila na prvním místě, nevyhrají. Ve svém 
prvním utkání v play–off sice prohrála 1:3 v Hradci 
Králové, ale po domácí výhře 3:1 se jim podařilo 

stav vyrovnat. Musel rozhodnout tzv. Zlatý set, 
v  němž se soupeřkám podařilo zvítězit; pro naše 
ženy tak v  závěrečné prvoligové tabulce „zbylo“ 
jenom páté místo. Doufáme, že naše ženské Áčko 
se v  příští sezóně „dá opět dohromady“ a  že se 
prvního místa v první lize znovu dočkáme.

Muži B, KP 1. třídy
V posledních únorových zápasech vyhráli 

v  Dobříši 3:1 a  3:1 a  doma s  Vlašimí 3:1 a  3:0; 
začátkem března prohráli v Tuchlovicích 0:3 a 1:3. 
V tabulce jsou zatím na 5. místě; do konce soutěže 

Lesní školka Bukovka

Houslista a čestný občan Dobřichovic Jan Hrubý 
byl letos oceněn za přínos tuzemskému bigbítu 
a vstoupil do Beatové síně slávy. Město Dobřicho-
vice gratuluje

Sport
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budou ještě hrát doma 18. března s Roztoky a 25. 
března v Benešově.

Uveďme na závěr, že naše ženské Béčko 
a mužské Céčko zahajují jarní část svých soutěží 
22. dubna.

HgS

Zprávy z gymnastického 
oddílu

Na konci ledna se v  Jojo Gymu uskutečnil již 7. 
ročník závodu Jojo Cup, jehož pořadatelem je 
domácí oddíl Gym Dobřichovice. Tento pohárový 
závod v  gymnastické disciplíně zvané teamgym 
je otevřený pro družstva všech věkových kate-
gorií i  výkonnostních úrovní bez omezení. To 
je jeden z důvodů jeho obliby a čím dál většího 
počtu účastnících se týmů. Tím druhým důvodem 
je bezesporu samotná tělocvična Jojo Gym, která 
disponuje perfektním gymnastickým vybavením 
i  celkovým zázemím. Nesmíme zapomenout 
ani na práci organizačního týmu, který vždy 
vytvoří pozitivní atmosféru pro závodníky, roz-
hodčí i návštěvníky. A  to i přes to, že tělocvična 
někdy doslova praská ve švech. Letos jsme měli 
možnost hostit 68 soutěžních družstev z  celé 
republiky a  dokonce i  ze Slovenska. Domácím 
týmům se poměrně dařilo, měli jsme zastoupení 
ve všech sedmi kategoriích a naše děvčata získala 
dvě bronzové, jednu stříbrnou a  jednu zlatou 
medaili. Vítězky v kategorii Tria ve složení Martina 
Šantorová, Ela Matoušková a  Kateřina Poláková 
zazářily v krásných nových dresech (viz foto), na 
jejichž pořízení přispěla paní Cibulková z Dobři-
chovic. Tímto jí děkujeme.

V  nadcházejících měsících se naše gym-
nastky zaměří především na přípravu na vrcholné 
soutěže sezóny, kterými jsou ve všech výkon-
nostních liniích mistrovství ČR nebo republikové 
soutěže a  které proběhnou v  květnu a  červnu 
2023. Kromě toho mají některá družstva v plánu 
vyjet i  za hranice ČR, např. do rakouského Inns-
brucku, do Slovinska nebo do Belgie a  zažít tak 
atmosféru mezinárodních závodů.

ghl

Turnaj v badmintonu na 
počest Tomáše Tomáška

V  návaznosti na článek Jiřího Geisslera otištěný 
Informačním listu v  srpnu loňského roku s  titul-
kem „Domeček nadobro osiřel“ se členové oddílu 
badmintonu rozhodli uspořádat Přebor Župy 
Jungmannovy. Turnaj se odehrál 4. 2. 2023 pod 
hlavičkou TJ Sokol Dobřichovice v hale BIOS.

Na rozdíl od předchozích ročníků měl letošní 
únorový zvláštní reminiscenční význam, věno-
vaný poctě jednoho ze zakládajících členů oddílu 
Tomáše Tomáška.

Počátky badmintonu v Dobřichovicích sahají 
do  roku 1985, což dokládá i  citace z  kroniky 
vedené právě Tomem:

„Srpen 1985–při přátelském posezení 
v restauraci „Na schůdkách“ se J. Geissler, J. Němec 
a  T. Tomášek zabývají myšlenkou uvést do Dobři-
chovic nový sport. Badminton vítězí nad softbalem.“

Z  citace lze jednoduchými počty odvodit, že 
oddíl funguje již třicet osm let.

7. ročník závodu JOJO CUP

Přebor župy Jungmannovy

Turnaj v badmintonu na počest Tomáše Tomáška
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Ze zmíněných tří zakládajících členů se 
přeboru účastnil Jirka Geissler. Bohužel ne ve 
sportovním, ale ve společenském oděvu. Jirka 
přinesl k nahlédnutí kroniku badmintonu psanou 
v  osmdesátých letech, jak jinak než na psacím 
stroji, dobové fotografie a  pohár. V  úvodní části 
se svými slovy dotkl významu osoby Tomáše 
Tomáška, nejen v oblasti sportu. Citoval z kroniky 
a  zmínil některé zajímavosti. Například to, že 
jedním z  předrevolučních členů oddílu badmin-
tonu byl i František hrabě Kinský, který v té době 
žil v Dobřichovicích.

Soutěžilo se v disciplínách: pánská a dámská 
čtyřhra, smíšená čtyřhra, pánská a  dámská 
dvouhra. Několik cenných kovů, poháry 
a medaile, které pro nás zajistila Ivanka Caldová, 
zůstaly na domácí půdě.

Na výjimečné atmosféře turnaje se podíleli 
nejen všichni hráči, ale určitě i pocit přítomnosti 
výjimečné osobnosti, kterou Tom bezpochyby byl.

Ondřej Radovnický

Atleti ASK Dipoli uspěli 
v národní konkurenci

Každý víkend v  únoru závodili atleti ASK 
Dipoli Černošice Dobřichovice na Mistrovství 
České republiky. V  historii klubu to bylo vůbec 
poprvé, kdy se nám podařilo mít zastoupení ve 
všech kategoriích.

Jako první se uskutečnilo v Praze ve Stromovce 
Mistrovství České republiky ve víceboji. Této akce 
se zúčastnili dva zástupci Dipoli–žák Pavel Hanč 
a dorostenec Kristian Behenský. Lépe si vedl prvně 
jmenovaný, který vybojoval 8. místo v  republice, 
druhý jmenovaný se pak vešel do TOP 10.

Další únorový víkend se v Ostravě uskutečnilo 
Mistrovství České republiky mužů a žen. Zde ASK 
Dipoli reprezentovala Kateřina Siebeltová, která 
vybojovala dvakrát 12. místo–na 400 m i na 200 m.

Mistrovství České republiky dorostu a juniorů 
se uskutečnilo také v  Ostravě, kde závodilo 

celkem 6 atletů z Černošic a Dobřichovic. Nejlepší 
umístění vybojovala Ema Zábranská–9. místo na 
800 m, juniorky. Dorostenec Karel Půbal – 800 
m a  junior Filip Konečný – 60 m překážek skon-
čili shodně na 11. místě. Neztratil se ani Mikuláš 
Mutinský, který vybojoval 12. místo v  kategorii 
juniorů na 400 m. Do výčtu výsledků chybí ještě 
junior Matyáš Urban, který doběhl na 14. místě 
v  kategorii juniorů a  Kristián Behenský, který 
obsadil 11. místo ve skoku vysokém a  13. místo 
ve vrhu koulí.

Poslední Mistrovství České republiky se pořá-
dalo pro žáky a žákyně do 16 let. Zde reprezen-
tovalo ASK Dipoli celkem 5 mladých nadějí. 
Mistrem České republiky se stal Jakub Pietrula, 
který nenašel přemožitele na 1500 m. Na stejné 
trati vybojovala skvělé 5. místo Emily Hanley, kde 
ji 9. místem doplnila Adéla Houdková. Nutno říci, 
že Adéla patří ještě do mladší kategorie, než ve 
které zde závodila. Další mužský zástupce skončil 
na 8. místě v republice–Pavel Hanč, 60 m překá-

Dobřichovice

Mistrovství republiky Ostrava-dorost

 a junioři

Justýna Reifová, 6. místo v ČR 2022–mladší 
žákyně

Zleva Tereza Hávová a Vojtěch Zerzán
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žek. Poslední závodnice závodily ve skoku o tyči. 
Hana Ambrožová si skočila osobní rekord a vybo-
jovala další umístění v  TOP 8. Adéla Houdková 
ve své druhé disciplíně na šampionátu brala 17. 
místo.

Děkujeme všem partnerům za pomoc. Všem 
závodníkům gratulujeme!

Tenisová naděje 
z Dobřichovic

Justýna Reifová začala naši tenisovou školu MS 
GEM navštěvovat ve svých 5 letech. Byla jedním 
z  jejich prvních členů po založení v  TJ Sokol 
Dobřichovice. Chuť pro pohyb, radost z úspěchů, 
dravost a myšlenky na vlastní velké výkony v sobě 
měla již tehdy. Postupně se, i vlivem tematických 
tenisových kempů, které pořádáme, nadchla pro 
tenis a sport celkově. Právě díky elánu a ochotě na 
sobě tvrdě pracovat na sebe nenechalo zlepšení 
dlouho čekat a brzy bylo nad slunce jasné, že pro 
Justýnu bude tenis víc než jen koníček. V jejích 7 
letech jsme v Sokole po dlouhé době založili první 
dětská tenisová družstva, zejména díky podpoře 
rodičů, okolí a  samotných dětí, které měly chuť 
hrát a soutěžit. Dnes máme přihlášené již všechny 
dětské kategorie a  postupně doplňujeme tým 
dospělých. 

Ve svých 12 letech se Justýna rozhodla, že 
svoji tenisovou kariéru povýší na profesionální 
úroveň v  Praze.   Díky své lásce k  tenisu a  velké 
podpoře rodičů, která je pro jakýkoliv úspěch 
nezbytná, se propracovala mezi nejlepší tenisty 
ve své kategorii. V  roce 2022 byla na 6. pozici 
v  kategorii mladších žákyň v  rámci celé repub-
liky. Společně s  dalšími spoluhráčkami vyhrály 
pražský Junior Fed Cup. Hrála mistrovství ČR 
mladších žákyň a  vyhrála mnoho celostátních 
turnajů ve dvouhře i čtyřhře.

Justýně veškeré úspěchy ze srdce přejeme, 
gratulujeme jí i  jejím rodičům, protože uspět 
dnes není vůbec jednoduché a  jen málokdo si 
uvědomuje, kolik času, peněz, trpělivosti, nervů, 
odříkání a  vůle za podobnými úspěchy  stojí. 
Přejeme jí tolik potřebnou formu, zdraví a úspěš-
nou kariéru, o které tak dlouho snila.

Jsme rádi, že se dětem, které k nám dochází, 
nebo docházely, takhle daří, a proto se snažíme 
pro ně vytvářet další možnosti pro zlepšování. 
Tenis je krásný sport a  fitness je cesta k  obje-
vení vlastního potenciálu a  mimo jiné i  způsob, 
jak se sportu obecně moci věnovat co nejdéle. 
Tohle spojení nás všechny moc baví a  s elánem 
budeme naši ideu předávat dalším generacím.

JM

F.H. Tenis klub 
Dobřichovice: Turnaje + 
Tenisová školička 2023
Vážení sportovní přátelé, rád bych vám poskytl 
nezbytné informace o  organizaci a  průběhu 
tenisové školičky Jaro 2023. Vhodná doba pro 
seznámení se s tenisem je věk od 4 let. Tréninky 
na dvorci budou pravidelně vždy 2 x týdně od 
pondělí do pátku dle časových dispozic v období 
od 15. 4. do 30. 6. 2023 a  následně pak budou 
pokračovat svojí podzimní částí. Nezbytnou 
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součástí tenisové školičky bude rovněž kondiční 
příprava, která děti rozvíjí po motorické stránce. 
Podrobnější informace získáte na internetové 
adrese našeho klubu, které jsou www.f.h.tkdobri-
chovice.cz. Přihlásit se můžete přímo na telefonu 
+420 739 320 385 nebo prostřednictvím e-mailu 
f.h.tkdobrichovice@gmail.com

Tenisová školička bude pokračovat i  na 
podzim 2023 a  poté se bude trénovat i  v  hale. 
Rád bych zdůraznil, že se jedná o  plnohod-
notnou přípravu pro závodní tenis a  doplnění 
závodních týmů. Důležitou součástí tenisové 
přípravy jsou turnaje, na kterých se potkáváme 
s  hráči celé republiky. Naši nejmladší „baby-

tenisté“ jsou ve své kategorii mezi nejlepšími 
v rámci celé ČR. Na fotografii T. Hávová na turnaji 
v  Jindřichově Hradci, kde vybojovala stříbrnou 
medaili, když ve finále nestačila pouze na Vojtě-
cha Zerzána.

Gratulujeme!
FH

Předprodej vstupenek 
a sezónní otvírací doba 
v Infocentru
Kulturní centrum Dobřichovice zahájilo v  Info-
centru předprodej vstupenek i  na nedělní diva-
délka. Filharmoniště se bude prodávat stále přes 
Go Out a v  Infocentru v omezenějším množství. 
Otvírací doba Infocentra od dubna zahájí sezónní 
režim, otevřeno bude tedy opět od středy do 
neděle v časech 13:00 – 18/:00 hod.

as

Velikonoční jarmark 
s malým farmářským trhem 
1. dubna od 10 hodin
Město Dobřichovice Vás zve na velikonoční 
jarmark na nádvoří zámku s  malým farmářským 
trhem u řeky. V areálu zámku tradičně proběhne 
skautské pečení placek, pečení jidášků s  paní 
Pavelkovou a  Gavriněvovou. Malé děti mohou 
využít projížďky na konících nebo si vyzkoušet 
kovářské řemeslo u  zkušeného kováře Tomáše 
Lebdušky. U věže zahrají naši ochotníci za dopro-
vodu živé hudby velikonoční hru O nejslavnějším 
zmrtvýchvstání, a to v časech 14:00, 16:00 a 18:00 
hod. V  prvním patře na zámku zahájí soubor 
Ludus Musicus „výstavu Velikonočních betlémů“. 
Otevřeno bude od 10:00 do12:00 a  odpoledne 
pak od 14:00 do 17:00 hod. Těšíme se na Vás!

as

U Věže vystoupí písničkář 
Vladimír Merta společně 
Janem Hrubým 27. dubna 
v 19:30
Vladimír Merta, který alby Domilováno (2013) 
a Imagena (2014) nebo třeba aktuálním Popelni-
covým románem (2020) znovu dokázal, že ještě 
nepatří do starého železa, a má co říct nejen skrz 
své dávné hymny. Právě tyto kultovní songy ze 
70. a  80. let jsou ovšem základem současného 
playlistu. Zazní Astrolog, Omamná květina, Chtít 
chytit vítr, Vzdálené výstřely, K  pětadvaceti, 
Začouzené sklíčko, Harmonie… doprovázené 
mistrovskými smyčcovými tahy Jana Hrubého 
a  klavírem a  kytarou Ondřeje Fencla. Nápad 
vykrystalizoval z nenadálého hudebního setkání, 
vlastně omylu. „Ondřej napsal e-mail, že by mi 
rád poslal desku jeho kapely Hromosvod. Já si ho 
s  někým spletl a  odpověděl jsem: přijď večer do 
Kaštanu, mám tam koncert, přidej se“. Vzpomíná 

Merta na iniciační zážitek z jara 2011. „Hráli jsme 
bez zkoušení celou hodinu. To se může stál leda tak 
Dylanovi. Nebo mně.“ Nadšeně přijaté vystou-
pení pak vyústilo do dlouhodobější spolupráci, 
ke které se v  roce 2014 spontánně přidal Jan 
Hrubý. Přijměte pozvání do pivnice U  věže, kde 
si společně koncert užijeme. Vstupenky můžete 
zakoupit v Infocentru nebo v knihovně.

as

Ženské pánevní dno 

Ženy, srdečně vás zveme na pečující kurz Ženské 
pánevní dno. Jeho součástí je funkční cvičení, 
umění relaxovat, živá hudba a  tanec, praktické 
tipy pro všední den a hlavně příjemný čas jen pro 
Vás.  Mým speciálním hostem bude Bára Vlasá-
ková, hudebnice, autorka písničky Je na čase mít 
se ráda a terapeutka ženské duše.

Kurz je vhodný pro ženy každého věku, které 
potřebují zpevnit pánevní dno, předejít inkonti-
nenci, zmírnit menstruační potíže, zharmonizovat 
hormonální systém, mít více energie a  potěšení 
ze života. Živý kurz Ženské pánevní dno s Ivetou 

Kučerovou, zkušenou lektorkou metody 3x3 pro 
péči o  pánevní dno v  souvislostech celého těla, 
emocí a  ženské moudrosti a  Bárou Vlasákovou 
se uskuteční v  sobotu 6. května 2023 v  taneč-
ním sále  Dobřichovického Domku, od 10 do 18 
hodin. Podrobnosti najdete na online.zivaradost.
cz/panev. Občanky Dobřichovic mohou požádat 

Kultura u nás i v okolí

Členové České filharmonie vystoupili v březnu 
s pestrým hudebním programem dobřichovic-
kém zámku
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o zvýhodněnou cenu. Těšíme se na Vás na kurzu 
či při osobní konzultaci.

Mgr. Iveta Kučerová & tým, iveta@zivaradost.cz, 
Živá radost

 

Kultura  
v dubnu 2023
Výstavy
Na zámku

Rezidence /zámek/ řádu Křižovníků
Výstav velikonočních betlémů
Otevřeno: sobota 1. dubna a neděle 
2. dubna, od středy 5. dubna do pondělí 
10. dubna, sobota 15. dubna a neděle 
16. dubna vždy dopoledne od 10.00 
do 12.00 a odpoledne od 14.00 do 
17.00. Pořádá Soubor Ludus Musicus 
a František Běhounek

Další kulturní akce
Sobota 1. dubna od 10:00 
na zámku a u řeky
Velikonoční jarmark 
s divadlem a malým 
farmářským trhem

Součástí trhů bude pečení, pletení 
pomlázek, projížďky na konících, kovář-
ská dílna a velikonoční hra O nejslav-
nějším zmrtvýchvstání autora Tomáše 
Vůjtka v podání Dobřichovické divadelní 
společnosti. Hraje se ve 14:00, 16:00 
a 18:00 U věže. Jarmark a trhy pořádá 
Město Dobřichovice

Úterý 11. dubna od 18:00 
ve Fürstově sále
Beseda o Antonínu 
Dvořákovi a Josefu Sukovi

S hosty Janem Sukem, pravnukem 
Antonína Dvořáka a vnukem skladatele 
Josefa Suka, bratrem houslisty Josefa 
Suka a Davidem Beveridgem, americ-
kým muzikologem žijícím ve Všenorech, 
který se intenzivně věnuje životu a dílu 
Antonína Dvořáka. Vstupné dobrovolné, 
pořádá KC Dobřichovice ve spolupráci 
s B. Šarounovou. Setkání s kansaskou studentkou z partnerského města Manhatann Hayley Piroutek, čtvrtá zleva.
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Středa 19. dubna od 18:00 
na zámku U věže
Beseda o památných stro-
mech a o historii a součas-
ném stavu dobřichovické 
Svatojánské lípy

Besedu povede specialista dendrologie 
Marek Žďárský a o historii pohovoří 
bývalý starosta Václav Kratochvíl. 
Vstupné zdarma. Pořádá město Dobři-
chovice

Neděle 23. dubna u lávky 
a mezi vraty
Garage sale

Projděte dům od sklepa po půdu a věci, 
které už nepotřebujete, prodejte nebo 
rozdejte mezi vašimi vraty či u lávky. 
Registrujte se na www.garagesalecer-
nosice.cz. Pořádá Garage sale Černošice 
a Petra Váňová

Neděle, 23. dubna  
od 15:30 a od 16:00  
v sále MUDr. Fürsta
Filharmoniště – Duo 
Glissando (dvě harfy)

Koncert je zaměřený na nejmenší děti, 
hudebníci aktivně spolupracují s rodiči 
a jejich dětmi během hraní. Deky a tiché 
hračky s sebou. Pořádá Filharmoniště 
a KC Dobřichovice. Předprodej na 
Goout.cz a v Infocentru

Čtvrtek 27. dubna od 19:30 
na zámku U věže
Koncert Vladimíra Merty 
s triem

Janem Hrubým, Ondřejem Fenclem 
a Michalem Hnátkem. Předprodej 
v Infocentru a v knihovně, vstupné 300,- 
a 250,- Kč. Pořádá KC Dobřichovice

Neděle 30. dubna od 17.00 
na zámku v 1. patře
Koncert Musica Da Chiesa

Pater Jaroslav Konečný a Tomáš Najbrt 
zahrají na historické nástroje barokní 
sonáty, irské balady a možná i něco od 
Jetro Tull. Pořádá KC Dobřichovice



17

3/2023

LETY

Ženy a  milenky českých králů i  Královny 
a kněžny české  
Beseda spisovatele a  historika prof. Jaroslava 
Čechury. 20. dubna 18:00 školní jídelna ZŠ 
Lety. 
Dvě knihy významného českého historika a  spi-
sovatele prof. Jaroslava Čechury přibližují osob-
nosti královen a  kněžen, které v  historii našeho 
národa výrazně ovlivnily chod českých dějin. 
Jedinečné příběhy, vzrušující pohledy na málo 
známá místa i osudy vlivných žen naší minulosti 
v zasvěceném vyprávění prof. Jaroslava Čechury 
můžete zažít díky cyklu besed Letovské akademie 
v  letovské základní škole – 20. dubna v  18 hod. 
 Marie Holečková.

Pohádkový les 1. května chystá v Letech pře-
kvapení 
1. května, Karlík – Lety. Na každoroční cestě z krá-
lovství Karlického do království Letovského čekají 
na děti zapeklité úkoly pohádkových bytostí, aby 
v cíli na návsi v Letech získaly památeční medaile 
oblíbeného Pohádkového lesa a  užily si spolu 
s rodiči jarmark plný občerstvení, tvořivých dílen 
s  bohatým doprovodným programem.  Žonglér-
ské a artistické umění vyhlášeného kejklíře Vojty 
Vrtka nadchne neobyčejnými kousky, stejně jako 
vlastní popové i  rockové písně mladých teen-
agerů  kapely Music Family, která jako vždy roz-
tančí letovskou náves. Startujeme v Karlíku mezi 
13 a 15 hod. Parkovat můžete v Letech pod letov-
ským mostem, odkud vás ke startu Pohádkového 
lesa pohodlně dopraví kyvadlová doprava. Více 
informací na www.letanek.cz nebo na www.face-
book.cz/Letanek Děkujeme obci Lety a obci Karlík 
za podporu. Těšíme se na vás!.

 (mh) 

Letovské chmelení s  Vosím hnízdem otevře 
sezónu pivních festivalů 
Otevírání pivních studánek na Letovském chme-
lení. 19. května od 15:00 hod. Lety, náves.

V  Letech se vrátili k  tradici pivního festi-
valu díky MMX. V  pátek odpoledne 19. května 
můžete na letovské návsi ochutnat skvělé pivo-
vary z okolí – Horymír, Řeporyje, Olivův pivovar, 
Malý Janek a samozřejmě místní MMX. Hudebně 
akci doprovodí mladá, hudebně vyzrálá a  velmi 
nadějná kapela Maybe Band, zkušení Los Fotros 
a  jako hřeb večera zahraje od 20 hod. VOSÍ 
HNÍZDO. Srdečně zveme! 

www.obeclety.cz, www.mmxpivo.com 

Májové květinové trhy v  Letech s  bohatým 
programem 
27. května od 10 do 22 hod. Lety, náves 
Společně s tradiční oslavou májů se v sobotu 27. 
května uskuteční poprvé i květinové trhy, a je na 
co se těšit! Náves v Letech se promění v rozkvet-
lou a voňavou zahradu. Bude zde možné zakou-
pit nejen řezané květiny, ale i  sazenice, bylinky, 
sadbu zeleniny a chilli papriček, ovocné stromky, 
bambusy, kaktusy, bonsaje a další. Uvidíte ukázku 
vázání kytic, tradiční japonské umění ikebany, 
aranžování květin. Budete moci koupit květináče, 
košíkářské výrobky, keramiku a vše pro pěstování 
a výsadbu. 

Na děti čeká workshop vázání věnečků, sklá-
dání mandal z  okvětních lístků, výroba píšťalek 
z vrbového proutí či pletení košíků. Občerstvení 
budou tvořit pokrmy ochucené čerstvými bylin-
kami, klíčky a  saláty, jídlo ozdobené jedlými 
květy, dezerty, ovocné šťávy, cidery, vína, pivo, 
káva, čaje. Nebude chybět ani živá hudba, bohatý 
doprovodný program pro děti i dospělé. Více info 
již brzy! 

Letovské máje oživí kapely, taneční vystou-
pení i tvořivé workshopy
27. května od 10 do 22 hod. Lety, náves
V  sobotu 27. května oslaví Máje na návsi 
v Letech zvesela nejen koncerty a  rozmanitými 
vystoupeními, ale i  interaktivními řezbářskými, 
květinovými a výtvarnými dílnami v rámci květi-
nových trhů. Děti budou vázat věnečky, skládat 
mandaly z  okvětních lístků či vyrábět píšťalky 
z  vrbového proutí. Bohaté občerstvení určitě 
zaujme rodiče, zatímco kejklíř PET se svým žong-
lérským uměním vtáhne děti do světa pohybu, 
které završí taneční dílny ve stylu bollywood či 

contemporary dance, vystoupí i úspěšné team-
gymové a  aerobikové týmy regionu. Čekají nás 
rozmanitá vystoupení dětí, divadélka, jízda na 
koni, malování na obličej a pro dospělé oblíbené 
kapely. Je na co se těšit. Sledujte bližší informace 
na www.obeclety.cz.

ŘEVNICE

Program Bio Řevnice – leden 2023
na www.kinorevnice.cz, vstupné 140 Kč

2. dubna od 18.00 hod. v sále Zámečku. Puto-
vání za obzor–Večer komorní hudby a písní

Účinkují: Lukáš Hynek-Krämer (zpěv, příčná 
flétna), Lucie Pyrochová (klavír), Lada Bendová 
(housle), Marie Hynková-Krämerová (housle, 
viola), Anna Hynková-Krämerová (violoncello).

16. dubna od 15.00 do 18 hod. v ateliéru ZUŠ 
ve staré škole–Bylinkářský seminář Dagmar 
Váňové. Závazné přihlášky posílejte na e-mail: 
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kultura@revnice.cz  nebo na 725  852  815, max. 
počet 25 osob, cena: 200 Kč

23. dubna od 17 hod.  v sále Zámečku: odlo-
žený koncert k  neodložitelným padesátinám 
Michala Trnky. Účinkují: Michal Trnka (viola), 
Ester Godovská (klavír) a Anna Veverková (housle)

Předprodej vstupenek na 6. ročník kon-
certu Filharmonie v  lese v  řevnickém Lesním 
divadle.
https://goout.net/cs/listky/filharmonie-v-
-lese-2023/ljas/

Koná se v sobotu 27. 5. 2023, účinkuje Pardu-
bická komorní filharmonie pod taktovkou Deba-
shishe Chaudhuriho, sólistou bude tentokrát Jiří 
Stivín (různé flétny).

Dobročinný koncert duchovní hudby v Řevni-
cích
Na koncert vokální duchovní hudby zve Farní 
charita Řevnice do řevnického kostela sv. Mořice. 
Osmičlenný pražský soubor Ensemble Hilaris zde 
vystoupí v 17 hodin v den Květné neděle, která 
připadá na 2. dubna. Koncert tak připomene 
vstup do Svatého týdne letošních Velikonoc. 
Výtěžek bude použit na volnočasové aktivity dětí 
maminek samoživitelek v  nouzi. Program kon-
certu je sestaven tak, aby i posluchač, který běžně 
čistě vokální (zpívanou) vážnou hudbu nepo-
slouchá, si odnesl kulturní zážitek. Skladby skla-
datelů starších, jako jsou Johann Sebastian Bach, 
Jan Zach nebo Jacobus Gallus tedy budou střídat 
kousky moderní od Arvo Pärta, Guye Forbese 
nebo Urmase Sisaska a dalších. Ensemble Hilaris 
tvoří čtyři ženy a  čtyři muži. Od jeho založení 
v roce 2010 je jeho uměleckým vedoucím sbor-
mistr a muzikolog Kryštof Spirit. Ansámbl má za 
sebou celou řadu koncertů, účastnil se festivalů 
v České republice, jako jsou Stamicovy slavnosti, 
Nekonvenční žižkovský podzim, Theatrum Kuks, 
Haydnovy slavnosti, festival pravoslavné hudby 
Archaion Kallos nebo Musica antica v  italském 
Spilimbergu a  dalších. Na poli vokální hudby si 
vyzpíval své zasloužené místo.

Ensemble Hilaris se věnuje i  dobročinným 
projektům, mezi které patří i koncert pro Farní 

charitu Řevnice. Ta se orientuje na menší pro-
jekty a  její pomoc je velmi adresná – charita 
přispívá konkrétním lidem v  nouzi. Dlouho-
době podporuje také maminky samoživitelky, 
jejich nepříznivá situaci často dopadá často 
na ty nejzranitelnější – děti. A  tak řevnický 
koncert přinese prostředky na mimoškolní 
aktivity, které mají si rozhodně zaslouží i  děti, 

které nevyrůstají v  hojnosti. Podtitul koncertu 
je Even When He Is Silent, podle skladby nor-
ského skladatele Kima Andrého Arnesena, 
který v  textu vyznává, že věří v  lásku, i  když jí 
zrovna necítí. Tento pocit naděje si jistě z kon-
certu odnesou nejen podpořené maminky, ale 
i všichni posluchači.

(ev)

Bylinkový seminář Dagmar Váňové proběhne 
16. 4. od 15:00 v řevnické ZUŠ
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VŠENORY

Přijďte si k  nám zařádit se svinkou! Všenorská 
knihovna s  autorkami knihy Sviňka řádí, Janou 
Laňkovou a Zuzanou Čížkovou, pro Vás připravily 
u  příležitosti noci s  Andersenem originální 
program pro celou rodinu.

Kdy: 31. 3. 2023. Kde: Kulturní dům Všenory.
Program:
14:00 – O sviňce a  jejích kamarádech od 

dobřichovického zámku s  autorkami unikátní 
dětské knihy: & quot; Svinka řádí & quot; Janou 
Laňkovou a Zuzanou Čížkovou. Popovídáme si i o 
suchozemských korýších – svinkách, ještěrce Vivi, 
vážce Andromedě a o tom co dělat, když se nám 
topí kamarád.

14:30 – policejní hrátky s  dárky s  oddělením 
prevence PČR.

15:15 – zpívání se Štěpánkou pro děti.
15:30 – budeme tancovat společně se SVČ.
16:00 – pohlazení na duši nejen pro maminky: 

Šansony a  písně od srdce v  podání Štěpánky 
Formánkové.

Kavárna Kulturního domu bude otevřena po 
celou dobu akce. Časový program je pouze ori-
entační.

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice
Tel: 251641116 nebo 602-200817, mail: kultura@
mestocernosice. http://www. mestocernosice.cz

Bill Barrett & Brad Lewis (USA)
Město Černošice a  agentura Music Art Prague, 
v.o.s. Vás srdečně zvou 4. dubna do černošického 
Club Kina na jižanské blues. V  rámci turné zde 
vystoupí duo Bill Barrett & Brad Lewis z USA. Bill 
Barrett je jedním z  nejlepších světových hráčů 
na foukací harmoniku. Během třicetileté kariéry 
vystupoval a  nahrával s  mnoha špičkovými 

umělci i orchestry, například s L. A. Philharmonic, 
The Kronos Quartet nebo Natalie. Hrál a natáčel 
s  Tomem Waitsem, nebo s  kapelou Bastards of 
Belleville. Jeho častými partnery na pódiu jsou 
Marcus Watkins, Eric Burdon, Johnny Hallyday 
aj. V  České republice byl několikrát jako člen 
newyorských Hazmat Modine a  také na třech 

turné v  duu s  Ryanem Donohue, s  Michaelou 
Gomez, někdejší spoluhráčkou z Hazmat Modine 
i  Bradem Lewisem, bluesovým kytaristou a  zpě-
vákem s  duší rockera, který žije stejně jako Bill 
v  Kalifornii. Předprodej vstupenek a  informace: 
www.vitanijara.com.

Pavel Blaženín

Bohemian Pink Floyd tribute vystoupí 15. 4. v černošickém Club Kině
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Prodám/pronajmu prostory k podnikání 
v lokalitě Dobřichovice, Za Parkem. 

Prostory jsou včetně sociálního zařízení a kuchyňky, 
tel. 602 946 984.
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

SoulMates Trio (USA, CZ)
Už po prvním setkání dvou pražských jazzmanů 
kytaristy Libora Šmoldase a  bubeníka Tomáše 
Hobzeka s  newyorským varhanním esem 
Brianem Charettem bylo jasné, že si padli do 
noty. Jejich hudba v sobě spojuje hloubku a inte-
ligenci moderního jazzu se špínou Harlemského 
předměstí. Trio přijíždí představit svou debu-
tovou stejnojmennou desku SoulMates, která 
vyšla u labelu New Port Line. Nenechte si ujít toto 
mezinárodní varhanní trio třech výjimečných 
muzikantů! Brian Charette z  New Yorku hraje 
na varhany a patří mezi světovou špičku tohoto 
nástroje. Byl nominovaný na Grammy, spolupra-
coval s  mnoha významnými osobnostmi jako 
Joni Mitchell, Lou Donaldson, Chaka Khan, Cindy 
Lauper, či Michael Buble. Libor Šmoldas je přední 
český kytarista Liborovi koncertní aktivity zahr-
nují New York, Washington, Londýn, Paříž, Peking, 
Milan, Atheny, Istanbul, Sydney, Brisbane a další. 
Bubeník Tomáš Hobzek bydlí střídavě v Praze a v 
Berlíně. Zakládající člen kapel Organic Quartet 
a  Points, je jedním z  nejvytíženějších bubeníků 
v Čechách. Využijte tuto mimořádnou příležitost 
a přijďte si ve středu 12.4. do Club Kino od 20.00 
poslechnout hudbu v podání SoulMates Tria.

Bohemian Pink Floyd tribute
Město Černošice Srdečně Vás zveme v sobotu 15. 
dubna od 20.00 do Club Kina na koncert Bohe-
mian Pink Floyd tribute. Jde o uskupení, které se, 
jak název napovídá, věnuje tvorbě skupiny Pink 
Floyd. Kapela vznikla, jako spojení dvou revivalů 
„Echoes of Pink Floyd a  Czech Floyd, které v  tu 
dobu působily každý samostatně již téměř jedno 
desetiletí. Snaha skupiny je prezentovat hudbu 
Pink Floyd v  podobě, jak byla produkována na 
velkých koncertech Rogera Waterse, tak Davida 
Gilmoura. Tedy včetně vokalistek, autentického 
soundu, či scénické projekce. V  repertoáru se 
objevují všechny zásadní skladby, které celosvě-
tově ovlivnily vývoj hudby a způsob jejího pódio-
vého zpracování. 

King Dream (USA )
King Dream je americký indie psychedelicko 
– folkově – rockový projekt zpěváka a  kyta-
risty Jeremyho Lyona. S  oduševnělým hlasem 
a  hudebními kořeny zapuštěnými ve zlaté éře 
kalifornské psychedelie a energií, která ho pevně 
umisťuje do 21. století, Lyon mapuje cestu nadča-
sovými tématy: deziluze ze sebe sama, z dospě-
losti, ze své země – a jejího objevování. Díky svým 

hlasovým schopnostem a  všestrannosti se brzy 
stal jedním z  nejžádanějších muzikantů v  san-
franciské Zátoce. Titulní debut King Dream, který 
právě vychází, je tak svým způsobem znovuob-
jevení. Je to záznam dlouhé cesty podél pobřeží. 
Je o rozpadajících se místech, vztazích a možnos-
tech, které se samy objeví, když se prach z cesty 
usadí. Kapela hraje ve složení Jeremy Lyon-sólový 
zpěv, kytara; Zak Mandel-Romann–baskytara, 
doprovodný zpěv; Adam Nash – kytara, dopro-
vodný zpěv a Nick Cobbett–bicí. Město Černošice 
Vás Srdečně zve v pondělí 17. dubna od 20:00 do 
černošického Club Kina.

Jitka Baštová / akordeon /
Jitka Baštová studovala v  letech 2004–2009 na 
Konzervatoři Pardubice, kde absolvovala hru na 
akordeon. V  koncertním vystoupení Vám inter-
pretka představí nejen sólový akordeon, ale 
i netradiční pojetí hry na tento nástroj s hudeb-
ním podkresem klavíru, kytary či loutny. Tím je 
obohacen celkový hudební zážitek. V  pořadu 
zazní díla věhlasných mistrů A.Vivaldiho, J. S. 
Bacha, ale i  moderních skladatelů Antonína 
Dvořáka, Edit Piaf či Astora Piazzolly. Srdečně Vás 
zveme ve čtvrtek 20. 4. od 20:00 do koncertního 
sálu Základní umělecké školy. 

Připravujeme
V  květnu se můžete mimo jiné těšit 12. 5. na 
fenomenální britskou kapelu The Catfish. Kapela 
je několika násobným vítězem výročních blue-
sových cen (British Blues Award). Jde o  nejlepší 
britskou bluesovou (bluesrockovou) kapelu roku 
2020 a její zpěvák a kytarista Matt Long je brit-
ským bluesovým instrumentalistou roku 2021! 
Dále pak 14. 5. na Staročeské Máje, jež se usku-
teční tradičně v Mokropsích. V neděli 21. 5. jsme 
pro Vás připravili koncert londýnského gospelo-
vého zpěváka, původem z Jamajky Serge Robin-
son Jr. Vrcholem jarního dění bude bezesporu od 
29. 5. do 4. 6. mezinárodní Jazzový festival Jazz 
Černošice, tentokráte i s účastí z našeho polského 
partnerského města Lešnica. Celé město bude 
žít jazzem. Zaneste si termíny prosím do svých 
kalendářů. Těšíme se na vaši návštěvu. 

Pavel Blaženín

Britská kapela The Catfish vystoupí 12. 5. v černošickém Club Kině


